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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

č. 175červen 2023

Dne 17. 6. 2023 se v prostoru za školou uskutečnilo slavnostní předání a požehnání nové hasičské 
cisterny Tatra 815. Oslavy se zúčastnilo velké množství občanů, hasiči z  okolních sborů i part-
nerské obce Trzebieszowice. Proslovy pronesli starosta SDH Ladislav Toman ml., starostka obce  
Lenka Ševčíková, zástupce THT Polička p. Klein, senátor a zastupitel kraje Petr Fiala a velitel 
stanice Žamberk Jan Kalous. Za výjezdovou jednotku kláštereckých hasičů promluvil její velitel 
Ondřej Janeček. Vysvěcení hasičské cisterny provedl pan farář Josef Suchár. 

Nová hasičská cisterna 
pro SDH Klášterec nad Orlicí

Ve vší úctě ke staré hasičské cisterně Liaz RT pro-
běhla oslava nové cisterny, která bude nyní hlav-
ní pomocnicí našich hasičů. Členové hasičského 
sboru se dočkali nové cisterny po 48 letech. Po-
řízení nové cisterny není jen zásluhou Obce, ale 
hlavně členů našeho hasičského sboru a jejich 
aktivity. Vážíme si práce a pomoci hasičů, proto 
je snahou Obce poskytnout jim kvalitní vybavení. 
Snaha o nákup nové cisterny zde byla delší dobu, 
ale podmínky nákupu nového hasičského vozu 
nejsou pro Obec naší velikosti a rozpočtu jedno-
duché. Vysoutěžená cena nové cisterny činila 8,7 
mil. Kč. Náš stát prostřednictvím Ministerstva 
vnitra ČR poskytl Obci dotaci ve výši 2,5 mil. Kč 
a Pardubický kraj ve výši 0,5 mil. Kč. Obec Klášte-
rec se musela zavázat doplatit 5,7 mil Kč. Od této 

částky můžeme ještě odečíst 700 tis. Kč, tj. částku 
po odpočtu vložených nákladů za prodej starší Ta-
try, kterou jsme získali bezúplatným převodem od 
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státu v roce 2018. I tak zbyl na naši Obec doplatek 
ve výši 5 mil. Kč. Dodavatelem nové cisterny je fir-
ma THT Polička s.r.o., jedná se o automobilovou 
stříkačku na podvozku Tatra Terra s  označením 
RA3, podvozek ukrývá osmiválcový, vzduchem 
chlazený motor o objemu 12.667 cm³ a výkonu 
325 kW s manuální čtrnáctistupňovou převodov-
kou. Nástavbu tvoří přední a zadní skříň pro po-
žární příslušenství, mezi kterými je vložena nádrž 
na hasební látky. CAS je dále vybavena požárním 

čerpadlem s  vysokotlakem, elektrickým lanovým 
navijákem, asanační lištou, osvětlovacím stožá-
rem, lafetovou proudnicí a podvozek je vybaven 
automatickými podmetacími řetězy.
Všichni, kteří se podíleli na pořízení nové hasičské 
cisterny, si zaslouží velké poděkování. 
Přeji této nové hasičské cisterně, ať v naší obci a 
všude, kde jí bude potřeba, co nejdéle a nejlépe 
slouží a všem hasičům, ať jsou vždy včas tam, kde 
mohou pomoci a ať se vždy ve zdraví vrátí domů.

Lenka Ševčíková, starostka obce

Rekonstrukce silnice III/31218 Klášterec n. O.
a Pastviny. Prosíme všechny o zvýšenou opatr-
nost, ohleduplnost a dodržování podmínek sou-
visejících s  probíhající stavbou. Hlavně řidiče 
žádáme o dodržování stanovených objízdných 
tras, bezpečnosti provozu a přizpůsobení rych-
losti jízdy!
Po dobu stavby bude omezena i autobusová 
doprava, zastávka „Zbudov“ bude uzavřena. Ze 
zastávky „Korek“ pojede autobus do Žamberku 
dle výlukového jízdního řádu. Omezení autobuso-
vých spojů bude způsobeno i uzavřením Tyršovy 
ulice v Žamberku. Podrobnější informace k auto-
busovým spojům jsou uvedeny v  jízdních řádech  
a systému IDOS. 
Zásobování prodejny Konzumu na Zbudově bude 
po dobu stavby zajištěno.
Je pochopitelné, že oprava hlavní silnice není 
možná bez omezení, ale věříme, že vše společně 
zvládneme a těšíme se na opravenou silnici.
 

Lenka Ševčíková, starostka obce

od mostu přes Divokou Orlicí po křižovatku na Zbudově
Objednatel akce: Správa a údržba silnic Pardubic-
kého kraje. Zhotovitel akce: MADOS MT, s.r.o., 
Lupenice 

TERMÍN UZAVÍRKY SILNICE: 
od 29.5.2023 - 29.10.2023

Fáze I.: Oprava komunikace od mostu přes Divo-
kou Orlicí po ČOV (termín 29.5. do 15.8) 
Fáze II.: Oprava od ČOV po křižovatku na Zbudo-
vě u Kovárny (termín 16.8. do 29.10)

Průchod pro chodce ze Zbudova: V I. fázi bude 
umožněno chodcům bezpečně procházet korido-
rem vytvořeným v areálu mechanizace firmy ŽIVA 
a.s. Ve II. fázi bude již možné pro pěší i osobní 
automobily využívat provizorně komunikaci pod 
novým hřbitovem.
Průjezd přes horní konec Klášterce nad Orlicí  
a Matyášův kopec bude omezen a bude možný 
pouze pro místní obyvatele.
Oficiální objízdná trasa mezi Zbudovem a stře-
dem obce Klášterce je stanovena přes Líšnici  
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Vítání občánků v Klášterci nad Orlicí
Na neděli 28. května 2023 připravil Sbor pro občanské záležitosti v Klášterci nad Orlicí 

slavnostní vítání nových občánků obce. 

K  vítání bylo pozváno se svými rodiči 6 dětí narozených od září 2022 do dubna 2023. Program 
vítání byl obdobný jako v minulosti. Po úvodním přivítání rodičů s dětmi a ostatních hostů včetně 
paní starostky obce Bc. Lenky Ševčíkové předsedou SPOZ Zdeňkem Burešem vystoupila děvčata 
ze ZŠ Klášterec nad Orlicí s přednesem básniček a písniček s dětskou tématikou. Hudbou na ky-
taru doprovodila děvčata paní učitelka Olga Kalášková, která spolu s  dětmi program připravila. 
Zejména pak k rodičům vítaných dětí promluvila svým slavnostním proslovem paní starostka obce 
Bc. Lenka Ševčíková. 
Následně se rodiče podepsali do pamětní knihy – kroniky vítání občánků. Kroniku pro vítání ob-
čánků dlouhodobě připravuje paní Petra Foglová. Rodičům byly při této příležitosti pro děti předá-
ny drobné dárky – otcové převzali knížku a Pamětní list. Maminkám byla předána kytička. Závěr 
setkání byl věnován přípitku starostky obce s rodiči a společnému fotografování. Soubor fotografií 
ze slavnostního vítání občánků pořizovala také paní Petra Foglová. 
Slavnostní vítání nových občánků obce do života je vždy milou společenskou událostí a příležitostí 
k setkání představitelů obce s rodiči dětí. A tak byli u příležitosti této slavnostní události do společ-
nosti kláštereckých občanů přivítání: 

Jasmína Žáková, Eliáš Macan, Šimon Šroler a Ester Fiedlerová. 
Všem dětem a jejich rodičům přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.

Z. Bureš, předseda SPOZ
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Informace z jednání zastupitelstva obce Klášterec n. O. 
Jednání dne 26. 4. 2023 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z bere na vědomí zprávu o finančním hospodaře-
ní obce za 1. čtvrtletí roku 2023
	z schvaluje rozpočtové opatření č. 2 ze dne 25. 4. 
2023 v celkové výši 1 127 198 Kč
	z schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 
Masarykovu základní školu Klášterec nad Or-
licí o částku 667 198 Kč - dotace z operačního 
programu J. A. Komenský 
	z bere na vědomí zprávu o zhodnocení volných 
finančních prostředků obce
	z schvaluje znění nájemní smlouvy na hrobové 
místo a výši nájemného za hrobové místo na 
dobu 10 let takto: jednohrob: 840 Kč, dvoj-
hrob:1560 Kč, trojhrob: 2040 Kč, urnový hrob 
600 Kč. Kalkulace je platná na dobu 5 let, poté 
může dojít k jejímu přehodnocení pro nově uza-
vírané smlouvy
	z schvaluje prodloužení nájemní smlouvy k  by-
tům: čp. 192/11, čp. 196/1, čp. 195/2
	z schvaluje přidělení bytů: čp. 201/8, čp. 194/7, 
čp. 197/12, čp. 197/4, čp. 200/5 
	z bere na vědomí informace o dokončení rekon-
strukce bytů 194/7, 197/4 a 197/12
	z bere na vědomí informace z  jednání s  advoká-
tem o řešení dluhu 
	z bere na vědomí informace a má zájem o bez-
úplatný převod pozemků od ÚZSVM 
	z nemá záměr pronájmu přízemí domu čp. 135 
Kovárny
	z schvaluje uzavření smlouvy o zřízení věcného 
břemene- služebnosti č. 74471/IV-12-2023861, 
Klášterec n/O, Lhotka p. č. 660/28, kNN, která 
zatíží pozemek obce parc. č. 2352/1 za jednorá-
zovou náhradu ve výši 2000 Kč + DPH
	z bere na vědomí informace o pokračování akce 
kanalizace a intenzifikace ČOV
	z bere na vědomí informace o průběhu akce re-
konstrukce místní komunikace na Čertovce
	z schvaluje objednání opravy 13 ks šachet dešťo-
vé kanalizace a kompletní opravu 16 ks uličních 
vpustí na p. p. č. 2318 a 2319/12 v k. ú. Klášte-
rec nad Orlicí
	z bere na vědomí informace z jednání valné hro-
mady Orlicka dne 24. 3. 2023
	z schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
dotace ve výši 30 tis. Kč na Oslavy výročí 100 
let založení školy od Sdružení obcí Orlicko IČ: 
70951993
	z schvaluje smlouvu č. OKŘ/23/22446 o poskyt-

nutí dotace od Pardubického kraje pro jednotku 
SDH na nákup přileb s  příslušenstvím ve výši 
70% skutečných výdajů max. 36 tis. Kč
	z schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace od Par-
dubického kraje na Opravu místní komuni-
kace v místní části Klášterec nad Orlicí ve výši 
155 000 Kč
	z schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace od Par-
dubického kraje na Opravu místní komunikace 
v místní části Lhotka ve výši 155 000 Kč
	z schvaluje uzavření smlouvy o dílo s firmou Geo-
FaN s.r.o., IČ: 08633665 na zpracování paspor-
tu veřejného osvětlení pro Digitální technickou 
mapu za celkovou cenu 23 619 Kč
	z schvaluje smlouvu č. OR/23 o poskytnutí ne-
investiční dotace od Pardubického kraje na 
Pasport veřejného osvětlení obce Klášterec 
nad Orlicí ve výši 80% skutečných výdajů max.  
17 383 Kč
	z schvaluje uzavření smlouvy ev. č. 70/0690,  
č. společnosti OS202320005406 se společnos-
tí EKO-KOM, a.s., o spolupráci při zajišťování 
zpětného odběru a zařazení místa zpětného 
odběru do obecního systému odpadového hos-
podářství
	z souhlasí s  řešením parkování CAS v  čp. 122 
v místě pod bytem 
	z jako vlastník pozemků parc. č. 2277, 2282/1  
a 2272/1 souhlasí se záměrem stavby vodovod-
ních přípojek pro chaty ev. č. 87 a 88
	z souhlasí s  objednáním opravy místní komu-
nikace v  části Lhotka u firmy Jaroslav Hovad,  
IČ: 01106309 za cenu 220 tis. Kč bez DPH
	z rozhodlo nevyhovět žádosti o opravu zdi u čp. 
91

Jednání dne 31. 5. 2023 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z schvaluje rozpočtové opatření č. 3 ze dne  
31. 5. 2023 ve výši na straně příjmů 1 058 147 Kč,  
na straně výdajů 3  102  910 Kč, financování 
2 044 763 Kč
	z ukládá finančnímu výboru zpracovat a předložit 
zastupitelstvu ke schválení aktualizovaný střed-
nědobý výhled rozpočtu Obce na období 2024-
2027 s termínem do 20. 8. 2023
	z povoluje pro školní rok 2023/2024 výjimku 
z nejnižšího počtu žáků v základní škole stano-
veného v  prováděcím předpise, kterým je vy-
hláška č. 48/2005 Sb., o základním vzdělávání 
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a některých náležitostech plnění povinné školní 
docházky, ve znění pozdějších předpisů, s  tím, 
že případně uhradí zvýšené výdaje na vzděláva-
cí činnost školy, a to nad výši stanovenou nor-
mativem
	z schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 
Masarykovu základní školu Klášterec nad Or-
licí o částku 17 720 Kč. Celkově bude závazný 
ukazatel hospodaření ZŠ pro rok 2023 ve výši 
2 984 918 Kč s účelovým určením 1 210 000 Kč 
na provozní výdaje, 790 000 Kč na elek. energii, 
300 000 Kč na mzdy, 667 198 Kč dotace z OP  
J. A. Komenský, 17 720 Kč dotace Pa Kraje Ško-
la do přírody – příroda do školy
	z bere na vědomí směrnici Mateřské školy Klášte-
rec nad Orlicí o stanovení úplaty za předškolní 
vzdělávání od 1. 9. 2023
	z bere na vědomí informace z  jednání bytového 
výboru dne 24.5.2023
	z schvaluje výpověď z  nájmu, výzvu k  úhradě 
dluhu a výzvu k vyklizení bytu v čp. 196/10,11 
k 1.6.2023 
	z schvaluje prodloužení nájemních smluv k  by-
tům: čp. 200/1, čp. 194/9, čp. 202/1, čp. 192/7, 
čp. 200/3
	z schvaluje přidělení bytu: čp. 195/10
	z schvaluje vyhlášení záměru pachtu kotelny 
v čp. 199 a v čp. 200 s příslušenstvím za účelem 
výroby a dodávky teplené energie pro byty ve 
vlastnictví obce
	z bere na vědomí informace o zahájení a plánu 
provádění prací opravy 1. části hlavní silnice  
č. III/31218 procházející obcí
	z bere na vědomí informace o postupu prací  
a úpravách oproti projektu akce opravy místní 
komunikace na Čertovce
	z schvaluje realizaci opravy části místní ko-
munikace nad Čertovkou v  rámci projektu 
DSO a souhlasí s  úhradou doplatku obce ve 
výši 282  624 Kč Dobrovolnému svazku Obcí 
Rozvoj regionu obcí pod Zemskou branou do  
31. 7. 2023
	z schvaluje smlouvu mezi Pardubickým krajem  
a Obcí Klášterec nad Orlicí o poskytnutí dotace 
č. OŽPZ/23/22834 ve výši 83 587 Kč, na akci 
„Potravinová obslužnost obyvatel v m. č. Zbu-
dov
	z schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z  Pro-
gramu obnovy venkova č. OŽPZ/23/21699 
mezi Pardubickým krajem a Obcí Klášterec nad 
Orlicí, předmětem smlouvy je účelové poskyt-
nutí neinvestiční dotace z  rozpočtových pro-
středků Pardubického kraje na projekt „Škola 

do přírody – příroda do školy“
	z schvaluje nákup pozemku parc. č. 1124/3 v k. ú. 
Klášterec nad Orlicí, trvalý travní porost, o vý-
měře 284 m² za celkovou cenu 17 040 Kč, s tím 
že obec uhradí náklady na vklad do KN
	z bere na vědomí informace o dokončení nové 
CAS Tatra 815 a o nabídce havarijního pojištění 
tohoto automobilu
	z schvaluje objednání materiálů k  přípravě žá-
dostí o dotaci na vybudování fotovoltaických 
elektráren na vybraných objektech ve vlastnic-
tví obce
	z bere na vědomí informace o odpadovém hospo-
dářství obce a ukládá výboru životního prostře-
dí do 20. 8. 2023 navrhnout změnu v systému 
likvidace odpadu
	z bere na vědomí informace o přípravách oslav 
100 let ZŠ a srazu rodáků
	z bere na vědomí informace o záměru Ing. Fied-
lera modernizovat a rozšířit stávající malou 
vodní elektrárnu o jednu Kaplanovu turbínu, 
včetně navýšení jezu, výstavby nového rybího 
přechodu a úpravy náhonu spočívající v  jeho 
zatrubnění
	z schvaluje bezúplatný převod/nabytí pozem-
ků parc. č. 1302/3 a 1303/10 v  k.ú. Klášterec 
nad Orlicí od Státního pozemkového úřadu do 
vlastnictví Obce Klášterec nad Orlicí
	z schvaluje finanční dar z  rozpočtu obce ve výši 
1000 Kč pro Svaz postižených civilizačními 
chorobami v ČR, z. s., pobočný spolek Žamberk
	z bere na vědomí informace o přípravě expozice 
v muzejní síni v čp. 167

Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k nahlédnutí na obecním úřa-
dě, celé usnesení je zveřejněno na 

www.klasterecnadorlici.cz
Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce 

Zprávy z Klubu důchodců
V úterý 16. 5. 2023 jsme se vydali na výlet a ten-
tokrát v hojném počtu. Jako první jsme navštívili 
zámek v  Čechách pod Kosířem, pak jsme pře-
šli do muzea historických kočárů. Je to největší 
sbírka kočárů českých a moravských stavitelů a 
k prohlédnutí jsou jak panské a cestovní vozy, tak 
ceremoniální i pohřební kočáry, které jsou zapůj-
čovány pro filmy. Expozicí nás provedl zapálený 
sběratel a renovátor pan Obr, tudíž byl komen-
tář velmi zajímavý. Pokud někdy pojedete kolem, 
nebo jako tip na výlet, zastavte se tam podívat. 
Určitě nebudete litovat.
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Poté jsme přejeli do arboreta Makču Pikču, ale to 
už nám začalo pršet, tak jsme to jen narychlo pro-
šli. Cestou zpět jsme se stavili najíst na Kocandě, 
pak už zamířili spokojeně domů. 
Dále bych vás ráda pozvala na pravidelná poseze-
ní v našem Klubu, a to každé druhé úterý v mě-
síci od 13,30 hodin – jsou vždy také plakátky na 
vývěskách. Tam si občas promítáme nebo prohlí-
žíme staré fotografie a zavzpomínáme na naše 
předky. Někdy si také rozdáváme přebytky semí-
nek nebo sadby. A když se domluvíme, jedeme 
s harmonikou na příjemné posezení do hospůdky.

Za Klub důchodců Z. Kalousová

Není to tak dávno…                                   ( 97 )

100 let školy
Utíká to, utíká, nedávno jsme oslavovali 50 let od postavení naší školy. A Franta Lux přivezl s koňským 
povozem památeční kámen, který byl umístěn do trávníku, před tehdejším hlavním vchodem…
Začalo to brzy po skončení 1. světové války. Hned po válce vznikla v Klášterci myšlenka založení české 
menšinové školy. Byla to jakási obrana proti rozpínavosti německého vlivu. V klášterecké osadě Čiháku 
byla otevřena německá škola. Zdá se, že tehdy pracovaly úřady rychleji než dnes. Nová škola, pojmeno-
vaná Občanská, zahájila vyučování prvním ročníkem v uvolněné páté třídě Obecné školy v roce 1920, 
ředitelem se stal Josef Plocek. Do zmíněného prvního ročníku nastoupilo 61 dětí, z toho 5 německé ná-
rodnosti. Už v prvních letech docházely děti z Českých Petrovic, Jedliny, Bartošovic, Kunvaldu, Pastvin, 
Vlčkovic, Mladkova , Lichkova, Nekoře, dokonce jedna dívka z Libchav. Jak běžel čas, nabíhaly i další 
třídy nové školy a pro ně nebylo místo. Jedna třída byla i v přízemí fary. V Klášterci se snažili zastupitelé 
o stavbu nové školy, především Josef Doleček, Ferdinand Kalous, Jan Kopecký, Oldřich Fiedler, Václav 
Kopecký, pomohli dobrodinci a příznivci na ministerstvu a na okrese, vyjednavači z Klášterce byli 16 x 
v Praze. Mezi lidmi byla uspořádána sbírka na školu s výsledkem 4868 Kč. Obec darovala veškerý kámen 
a písek na stavbu a také mnoho dřeva v kulatině. Hledal se pozemek, první nabídka byla na odkoupení 
pozemku a stavení Jana Luxe u pily, ale to bylo drahé, ve hře byla i parcela od hostinského Katzra, kterou 
později koupili Orlové (dnes hasičárna) a nakonec louka Karla Rouse, kde se začalo stavět 1.8.1922. 
Stavbu převzala žamberská firma Mužík-Havlíček. 20.srpna byla slavnost položení základního kamene, 

do něj byla zazděna schránka se zápisem 
o založení stavby a tehdejší peníze. Velké 
množství lidí vyslechlo několik projevů 
a také zdravici Mudr. Františka Alberta. 
Do zimy byla budova pod střechou. Truh-
lářské práce dodal Karel Hovad, Josef Ol-
brych, Karel Kodytek z Klášterce a továr-
ník Vašíček z  Pastvin. Široký sortiment 
ostatních potřeb dodal Antonín Doleček, 
klempíř. 28.září1923 byla již škola kom-
pletně hotová. Oslav se zúčastnilo mno-
ho vážených hostů, seznam by byl hodně 
dlouhý. Slavnostní průvod vyšel od Obec-
né školy a u nové školy prošel nádhernou 
bránou, která byla zbudována nad silnicí. 
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Na ni bylo několik plošin, kde stály děti v krojích 
jako zástupci spádových obcí, odkud děti dochá-
zejí do Klášterce. Po mnohých projevech byly ře-
diteli předány klíče od vchodu do budovy a ta pře-
dána svému účelu. Odpoledne pokračovaly oslavy 
na Ostrůvku, kde vyhrávala kapela, vystupovaly 
děti s různými scénkami, zpěvy a cvičením, večer 
ještě domácí sehráli divadlo „Karel Havlíček“. 
1.10.1923 bylo zahájeno v nové škole vyučování. 
Novou školu nám tehdy záviděly všechny okolní 
obce. Popřejme vyšňořené stoleté mladici dlouhý 
život, kupu zapálených obětavých kantorů a další 
stovky úspěšných absolventů.

Miloš Sibera

jiných akcích. Také provozoval vážnou komorní 
hudbu v  kvartetu s  Františkem Břízou z  Líšnice, 
učitelem Jaroslavem Lesákem a Kamilem Syro-
vátkou. Muziku vstřebal i jeho syn Mirek a v další 
generaci Mireček, výborný muzikant. S řemeslem 
to bylo podobné. Nejstarší Josef se přesunul do 
podniku Klenoty v  Žamberku. Tato provozovna 
sídlila v  sousedním domě dnešního hodinářství. 
Po zmatcích v devadesátém roce se rodině poda-
řilo získat prostory, které fungují jako hodinářství 
dodnes. Hodináři Janovcové zvládli i nelehký pře-
chod na elektronické hodinky, stejnému pokušení 
hodinářského řemesla podlehl i jejich synovec, 
který pokračuje ve 4. generaci. Rodina s  nostal-
gií udržuje Josefovu sbírku hodinek, které jsou 
s  dalšími artefakty, dokumenty a hodinářským 
pracovištěm součástí probíhající výstavy Zvuk 
času v  muzeu města Žamberka. Výstava je záro-
veň hezkou vzpomínkou na oblíbeného a veselého 
člověka, pana Josefa Janovce.

Miloš Sibera

Na budově byl nápis 
STÁTNÍ OBČANSKÁ ŠKOLA 1923.

4 generace hodinářů ze Žamberka

3 generace Janovců – Josef, Mirek a Mireček

Je už víc jak 65 let, kdy jsem jako školák dojížděl 
autobusem z Klášterce do králické hudební školy. 
Pamatuji si z  té doby několik stálých spolucestu-
jících a 3 řidiče zvláštního příjmení, Vlka, Rysa 
a Berana. Při zpáteční cestě nikdy nechyběl pan 
Josef Janovec, který v Králíkách pracoval jako ho-
dinář a bydlel v Žamberku. Kde mě mohlo napad-
nout, že se z nás později stanou přátelé, které bude 
spojovat zájem o muziku, že se mými kamarády 
stanou i jeho syn Mirek, který zdomácněl v Past-
vinách i jeho vnuk Mirek (to je špatně), správně 
Mireček, všichni muzikanti a všichni hodináři! To 
není vše, v dětství jsem poznal i maminku Janov-
covou, která pracovala v Žamberku pod zámkem 
u Weihrauchů (dnes prodejna podlahových kry-
tin) jako účetní a kde jsem navštěvoval svého otce, 
který tam rovněž pracoval při výrobě deštníkových 
rukojetí. 
Otec Josef byl vášnivý muzikant, vyučil se u sle-
pého učitele pana Kilara, hrával v malé skupince 
Jašeto, která bavila lidi při svatbách, schůzích a 
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Neslavný konec májky 
v Pastvinách
Zpravidla to každoročně začíná 
zhruba týden před 1. májem. Par-
ta ochotných dobrovolníků začne 
s přípravou nářadí a pomůcek, ná-
kupem pentlí, výběrem vhodného 
stromu…. Obdobně, jako asi na každé vsi v okolí. 
Pevným jádrem v Pastvinách je rodina Raisových a k 
nim se vždy pár pomocníků přidá. Na čarodějný den 
30. dubna májka čeká připravena, jen je třeba sehnat 
pár místních siláků a hle v předvečer prvomájového 
dne máme na návsi krásnou pestrou májku. Náves 
je hned veselejší a to jaro, jako by bylo hmatatelné. 
Vždy bývá přítomno i pár zvědavců, vztyčená máj je 
vždy přivítána potleskem a veselou náladou. Májku 
je potřeba upevnit, společně se chvilku zaradujeme, 
že se dílo podařilo a můžeme se těšit na slunečné má-
jové dny, které jistě přijdou.
Je to tradice, která k naší obci patří, je to i věc, která 
nás spojuje, je to příležitost se krátce potkat a pro-
hodit pár slov. Májka je květnová ozdoba obce a dělá 
prostředí ve kterém žijeme krásnější a přívětivější. 
Ale co hlavně – májka je nás všech co tady žijeme. 
O to horší a smutnější je, když pár pitomců, tak jako 
letos v noci z 8.5. na 9.5., pravděpodobně jen z dlou-
hé chvíle, v podstatě bezdůvodně zmaří práci a úsilí, 
které bylo vynaloženo. Je to vlastně tak trochu pliva-
nec do tváře nám všem. Neznám žádný výklad tradi-
ce, nebo místního zvyku, že by kácení obecní májky 
mělo nějaký důvod, nebo význam????
Později jsem zaznamenal informaci, že obdobně 
skončili i májky v několika sousedních vesnicích. Je 
smutné, že jsme se za ty roky asi nikam neposunu-
li…. Pořád platí „Co není přikovaný, přivařený a na 
řetěz zamčený, určitě se najde blbeček, kterej je to jen 
pro zábavu schopen zničit.“

L. Škůrek, starosta

Proč se pořád zdražují 
poplatky za odpad???
Celkem často je vznášena tato otázka. Na vysvět-
lenou, jednoduchým příkladem z mé  každodenní 
praxe, jen popíšu mé nahlédnutí do kontejneru na 
směsný odpad dnes 14.6.2023 dopoledne, v Pastvi-
nách na tzv. dolním konci „Na Dolňáku“. Nezahlédl 
jsem tam věc, která by tam patřila. Což je základní 
problém. Na přiložené fotografii, kterou jsem tam 
pro Vás pořídil, je bioodpad (tráva,listí), papír, dřevo 
a hliníkové plechovky. Nemusím snad vysvětlovat, že 
do směsného odpadu patří pouze to, co nelze vytřídit 

k  dalšímu zpracování nebo využití. Třídění odpadu 
začíná už v  domácnosti a je na každém jednotlivci. 
Odkládání jednotlivých druhů odpadů do přísluš-
ných nádob a na místa k tomu určená je také jen na 
jednotlivcích a uživatelích obecního odpadového 
systému. Zastupitelé, ani zaměstnanci obce to nevy-
řeší a nebudou prohrabávat kontejner a Vámi odlo-
žený odpad třídit.
Cena za uložení jedné tuny směsného odpadu 
(pouze za uložení, není v tom částka za manipulaci, 
dopravu a kompenzační poplatek obci Libchavy) na 
skládce v Libchavách byla z 900,- Kč zákonem na-
výšena pro letošní rok 2023 na 1000,- Kč (v roce 
2024 to bude 1250,-Kč za tunu). Pro vaši předsta-
vu v roce 2022 bylo z Pastvin na skládku uloženo 
165 tun směsného odpadu. Z výše popsaného snad 
musí být každému jasné, že netřídění a ukládání 
všeho (sklo, papír, dřevo, kovy, plasty, bioodpad,…) 
do směsného odpadu – potažmo tedy ukládání na 
skládku v Libchavách, je zaručeně nejdražší způsob. 

Že to někdo (v tomto případě obec) musí zaplatit je 
asi každému taky jasné. Snad jsem tímto, přiznávám 
poměrně stručně a na jediném příkladu, vysvětlil dů-
vod, proč jsou zastupitelstva nucena pořád dokola 
řešit otázky související s tříděním odpadů, nastavení 
m systému a financováním odpadové problemati-
ky….. Přitom řešení je prosté… Stačí když budeme 
odpovědně každý sám za sebe třídit, snižovat množ-
ství směsného odpadu a dávat jednotlivé vytříděné 
druhy odpadů k dalšímu využití tam kam patří…. Už 
víte, proč se pořád zdražují poplatky za odpad???

L.Škůrek, starosta

Soutěž „O Perníkovou 
popelnici 2022“
Ve středu 3. května jsem se zúčastnil na zámku v Par-
dubicích slavnostního vyhlášení umístění obcí Par-
dubického kraje v  soutěži „O Perníkovou popelnici 
2022“. Soutěž má několik kategorií a je vyhlašová-
na a následně vyhodnocována společností Ekokom 
ve spolupráci s  Pardubickým krajem a Regionální 
rozvojovou agenturou Pardubického kraje. Cílem je 
vyhodnotit, ale zároveň i motivovat obce v oblasti ře-
šení separace, shromažďování a svozu jednotlivých 
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druhů komunálního odpa-
du. Obec Pastviny vylepšila 
loňské 2. místo a umístila 
se na 1. místě v  kategorii 
obcí od 301 do 2000 obyva-
tel v  rámci projektu inten-
zifikace odděleného sběru 
a zajištění využití komu-
nálních odpadů včetně jejich obalové složky v Par-
dubickém kraji. Mimo vlastního ocenění, velké 
kytice a skutečné perníkové popelnice s marcipá-
nem, byl součástí ceny šek na 80.000,- Kč od Par-
dubického kraje a Poukaz na dvoudenní exkurzi 
do zařízení a provozů zabývajících se odpadovým 
hospodářstvím.
Snižování množství směsného (nevytříditelného) 
odpadu a naopak intenzívnější třídění a předávání 
těchto separovaných druhů odpadů k dalšímu zpra-
cování je aktuální problém, který musí v  současné 
době řešit všechny obce a města. Umístění v soutěži 
je důkaz, že je na tuto oblast kladen důraz a zároveň i 
příklad toho, že je to oceňováno. Ocenění, které obec 
získala, je oceněním i Vás všech, kteří nám pomáhá-
te tuto problematiku řešit a třídíte jednotlivé složky 
odpadů z Vašich domácností. Tímto si Vám všem do-
voluji poděkovat za spolupráci a doufám že se s tím 
v budoucnu budeme prát ještě lépe a ještě efektivněji.

L.Škůrek, starosta

Pro účely hlasování jsou zastupitelům 
přidělena tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 
2 – Tomáš Brak, 3 – Pavlína Faltusová, 
4 – Veronika Luxová, 5 – Jaroslav Vašina, 
6 – Viktor Mašek, 7 – Pavlína Suchodolová

Zastupitelstvo obce Pastviny Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 28. 4. 2023 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍUSNESENÍ
	z 2023.3.1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku Lu-

xovou a Pavlínu Faltusovou.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6, proti – 0, omluveni – 7

	z 2023.3.2. schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 21. 4. 2023.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6, proti – 0, omluveni – 7
	z 2023.3.3. zastupitelstvo se seznámilo s  Protoko-

lem o otevírání obálek ze dne 24.4.2023 a následně 
schválilo uzavření nájemní smlouvy o pronájmu au-
tokempu U Kapličky se zájemcem: Michal Dobrouc-
ký, IČ: 75859785, za nabídkovou cenu 55.000,- Kč 
za kalendářní rok. Pronájem bude sjednán na dva 
roky s  možností prodloužení doby nájmu. Předmě-
tem pronájmu je rekreační zařízení obce, autokemp 
U Kapličky na parcele č. 210/1 o výměře 2068 m2, 

poz. parcele č. 198/3 o výměře 2663 m2, poz. parcele 
č. 381/1 o výměře 343 m2 a části poz. parcely 189/1 
o výměře 850 m2, včetně tří prodejních kiosků s pří-
střeškem a inventářem, o zastavěné ploše 112 m2 na 
části parcely p.č. 198/3 s  betonovým povrchem o 
výměře 193 m2. Součástí kempu je budova s recep-
cí a sociálním zařízením pro personál a návštěvníky 
kempu na stavební parcele č. 831, vše zapsáno na LV 
10001 pro k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí. Zá-
měr pronajmout kemp U Kapličky byl schválen za-
stupitelstvem obce na jeho zasedání dne 27. 3. 2023 
usnesením č. 2023.2.4.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6, proti – 0, omluveni – 7
	z 2023.3.4. Zastupitelstvo vzalo na vědomí Roz-

počtové opatření č. 2 ze dne 14.3.2023, Rozpočtové 
opatření č. 3 ze dne 31.3.2023 a schválilo Rozpočto-
vé opatření č. 4.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6, proti – 0, omluveni – 7
	z 2023.3.5.1. zastupitelstvo schválilo uzavření 

smlouvy o poskytnutí dotace z Programu „Podpora 
budování infrastruktury cestovního ruchu v  Par-
dubickém kraji“ na projekt: „Oprava recepce ATC 
Šlechtův palouk“ s poskytovatelem Pardubický kraj, 
IČ: 70892822, Komenského nám. 125, Pardubice. 
Výše dotace je 280 225,- Kč.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6, proti – 0, omluveni – 7
	z 2023.3.5.2. zastupitelstvo schválilo uzavření 

Smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného odběru 
a zařazení místa zpětného odběru do obecního sys-
tému odpadového hospodářství se společností EKO-
-KOM, a.s. IČ: 25134701 se sídlem Na Pankráci 
1685/17, Praha 4.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6, proti – 0, omluveni – 7
	z 2023.3.5.3. zastupitelstvo schválilo odmítnutí na-

bídky Ing. Lubomíra Lukeše ze dne 24.4.2023, pro-
mítání letního kina v obci Pastviny.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6, proti – 0, omluveni – 7
L. Škůrek, starosta

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena tato 
čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Tomáš Brak, 3 – Pav-
lína Faltusová, 4 – Veronika Luxová, 5 – Jaroslav 
Vašina, 6 – Viktor Mašek, 7 – Pavlína Suchodolová

Zastupitelstvo obce Pastviny Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 15. 5. 2023 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍUSNESENÍ
	z 2023.4.1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku 

Luxovou a Pavlínu Suchodolovou.
hlasování: pro – 1,2,4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 3

	z 2023.4.2. schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 5. 5. 2023.

hlasování: pro – 1,2,4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 3
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	z 2023.4.3. schvaluje uzavření Veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace s  poskytovatelem 
Sdružení obcí Orlicko, IČ: 70951993, Masaryko-
vo nám. 166, Žamberk, předmětem je poskytnutí 
neinvestiční dotace ve výši 15.000,- Kč na částeč-
né pokrytí provozních nákladů Turistického infor-
mačního centra Pastviny v roce 2023.

hlasování: pro – 1,2,4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 3
	z 2023.4.4. zastupitelstvo vzalo na vědomí ak-

tuální stav připravenosti projektu „ Pastviny, vý-
stavba retenční nádrže“ , včetně aktualizovaného 
rozpočtu, řešící obnovu nádrže U Kanálu a posou-
dilo předpokládané základní stanovené podmínky 
výzvou Ministerstva zemědělství. Zastupitelstvo 
schválilo, že obec nebude pokračovat v administ-
raci a následném podání žádosti o dotaci do při-
pravované výzvy MZe, dotační program 129 390. 

hlasování: pro – 1,2,4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 3
	z 2023.4.5.1. zastupitelstvo schválilo opravu 

zpevněných přístupových ploch k  prodejně Kon-
zum na stav. parc. č. 499, s  podmínkou, že ná-
sledující 3 kalendářní roky (2023, 2024, 2025) 
nebude ze strany poskytovatele veřejné služby 
KONZUM, obchodní družstvo v Ústí nad Orlicí, 
IČ: 00032212, požadován příspěvek specifikova-
ný Veřejnoprávní smlouvou o poskytnutí veřej-
né služby pro zajištění potravinové obslužnosti 
v  malé obci, ze dne 18.4.2018. Předpokládaná 
cena opravy (obnovy povrchů) zpevněných ploch 
o výměře cca 70 m2, včetně opravy schodiště je 
150 – 200 tis. Kč. Zastupitelstvo pověřilo starostu 
jednáním s  provozovatelem prodejny ve smyslu 
přijatého usnesení.

hlasování: pro – 1,2,4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 3
	z 2023.4.5.2. zastupitelstvo vzalo na vědomí 

Modelaci smlouvy ze dne 27.3.2023 - Pojištění 
obecního majetku včetně pojištění odpovědnosti 
za finanční škodu způsobenou obci porušením 
právní povinnosti vyplývající z výkonu funkce za-
stupitele, zpracovanou pojistitelem Kooperativa 
pojišťovna, a.s., Vienna Insurance Group. Návrh 
smlouvy navyšuje stávající celkové roční pojistné 
o 15.607,-Kč. V  tomto bodě nebylo přijato usne-
sení, starosta byl pověřen provedením průzkumu 
trhu, tedy oslovením jiných pojišťoven s žádostí o 
zpracování nabídek.
	z 2023.4.5.3. schválilo uzavření kupní smlouvy 

s J.K. na odkup poz. parc. č. 1833/42 o výměře 47 
m2, kat. území Pastviny u Klášterce nad Orlicí. 
Na pozemku se částečně nachází místní komuni-
kace MK5c ve vlastnictví a správě obce. Odkup byl 
schválen usnesením č. 2023.2.5.9. dne 27.3.2023.

hlasování: pro – 1,2,4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 3
L. Škůrek, starosta

Klid v sobotu, neděli 
a státních svátcích
Vážení spoluobčané, sousedé a chalupáři.
Rozmohl se nám takový nešvar, a proto Vás všech-
ny prosíme o dodržování nepsaného pravidla 
klidu v  sobotu od 19:00 hodin, v  neděli a státní 
svátky po celý den. Jak všichni jistě tušíte, jedná se 
travní sekačky, křovinořezy, motorové pily, cirku-
lárky a podobné.
Věříme, že není nutné schvalovat obecní vyhlášku, 
posílat na sebe Policii a platit z  obecní pokladny 
správní poplatky Městskému úřadu v Žamberku.

Děkujeme za pochopení, 
zastupitelstvo obce České Petrovice

Místní poplatek z pobytu
Finanční výbor obce České Petrovice sledoval 
v  minulých letech kalendáře obsazenosti ubyto-
vatelů, které jsou veřejně přístupné na internetu, 
porovnal data s výší odvedených poplatků a výsle-
dek předložil zastupitelstvu. Zastupitelstvo obce 
České Petrovice na svém zasedání dne 30. 5. 2023 
konstatovalo, že výběr poplatku je přes zlepšení 
stále nedostatečný (asi poloviční proti předpokla-
du). Někteří ubytovatelé ještě neodevzdali vyplně-
ný formulář Ohlášení k místnímu poplatku z po-
bytu, k  čemuž byli vyzváni dopisem 26. 7. 2021. 
Účelem ohlášení je kromě evidence ubytovatelů a 
jejich kapacit také přidělení variabilních symbolů, 
aby platby poplatků mohly probíhat elektronicky. 
Zastupitelstvo se také rozhodlo v  letošním roce 
aktualizovat Obecně závaznou vyhlášku obce Čes-
ké Petrovice č. 1/2021 o místním poplatku z poby-
tu. Hlavní změna bude v  termínech odvodu, aby 
bylo možné vybrané poplatky lépe sledovat za ka-
lendářní rok. Projednána bude výše poplatku, kte-
rá může být až 50 Kč za osobu na jednu noc. Jako 
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příloha bude zaveden formulář Ohlášení k místní-
mu poplatku z pobytu, jako jasně daná podmínka 
poskytování ubytování.
Dále místostarosta seznámil zastupitele s proble-
matikou poskytování ubytovacích služeb ve stav-
bách určených pro bydlení dle materiálů z Minis-
terstva vnitra, Ministerstva pro místní rozvoj ČR a 
www.ucetni-portal.cz. Součástí těchto dokumen-
tů jsou příklady pravomocných rozsudků, které 
vymezují rozdíl mezi bydlením (dlouhodobým 
pronájmem) a ubytováním. Soud také rozhodl, že 
v případě poskytování ubytování se jedná o příjmy 
z  podnikatelské činnosti ve smyslu zákona o da-
ních z příjmu a proto z hlediska daně z nemovitosti 
se na objekt ubytování nahlíží jako na zdanitelnou 
stavbu pro podnikání s vyšší sazbou daně. Stavba, 
ve které je ubytování poskytováno, také musí být 
k danému účelu zkolaudována, což znamená vyšší 
nároky např. na požární bezpečnost. Dle platného 
územního plánu obce České Petrovice muže být 
v ploše pro bydlení v jednom objektu poskytováno 
veřejné ubytování do 10 osob.

Protože dle rozsudku je poskytovatel ubytování 
podnikatel, nebo podnikající fyzická osoba, musí 
vlastnit příslušné živnostenské oprávnění, odpad 
z této činnosti likvidovat na vlastní náklady a další. 
Obec z vlastních prostředků cca 5 000 000 Kč in-
vestuje na zlepšení životního prostředí výstavbou 
DČOV, proto bude priorita sledovat v  celé obci 
likvidaci odpadních vod dle Vodního zákona a zá-
kona o odpadech v planých zněních.
Obec se aktivně účastní projektu MMR a Czech-
Tourism – eTurista, jehož výsledkem bude od roku 
2025 celostátní online evidence poskytovatelů 
ubytování včetně návaznosti na placení poplatků 
a opory v zákonech.
Pokud bude zájem, obecní úřad uspořádá setkání 
poskytovatelů ubytování, kde bude vše vysvětleno 
podrobněji. Možná je také individuální schůzka 
v úřední dny na obecním úřadě. Přijaté podměty 
budou projednány při tvorbě nové vyhlášky.

Martin Hovad, místostarosta
obec@obecceskepetrovice.cz

Zápis z jednání zastupitelstva Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice obce České Petrovice 

ze dne 28. 3. 2023ze dne 28. 3. 2023

Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Fišer Michal, Hovad Martin
Omluveni: ---
Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1.  Program jednání + kontrola z minula
Starosta nejprve pro kontrolu připomněl usnese-
ní z minulého zasedání, dále seznámil zastupitele 
s programem jednání. 
Program:
1. Program jednání a kontrola z minula
2. Drobné regulační prvky územního plánu
3. Návrh Střednědobého výhledu obce na období 

2023-2027
4. Příkazní smlouva pro poradenskou a konzultační 

činnost
5. Žádost Linky bezpečí
6. Neidentifikovaní vlastníci pozemků na katastru 

obce
7. Návrh finančního výboru k  výběru poplatků od 

ubytovatelů
8. Různé 
Původní program byl doplněn o čtyři položky 
v  bodu různé – Informace k  parkování v  obci, 
Informace k  opravám malých památek z  dotací, 

Návrh vodohospodářského řešení rozšíření vo-
dovodu, Smlouva s Ministerstvem obrany a Infor-
mace ze zasedání kontrolního výboru. Následně 
proběhlo hlasování o programu zasedání. 
Návrh usnesení 01/03/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje program zasedání.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 01/03/2023 bylo schváleno.

2.  Drobné regulační prvky územního plánu
Starosta informoval zastupitele o dalším vývo-
ji ohledně nového územního plánu a nutnosti 
schválit a zapracovat do něj možnost práce s regu-
lačními prvky podle regulačního plánu.
Návrh usnesení 02/03/2023: V rámci pořízení no-
vého územního plánu obce České Petrovice schvalu-
je zastupitelstvo obce zadání územního plánu s prv-
ky regulačního plánu.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 02/03/2023 bylo schváleno.

3.  Návrh Střednědobého výhledu obce 
 na období 2023 - 2027
Dalším bodem bylo hlasování o návrhu Středně-
dobého výhledu obce na období 2023 – 2027. Ná-
vrh byl vyvěšen na úřední desce a nebyly k němu 
vzneseny žádné námitky.
Návrh usnesení 03/03/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje Střednědobý rozpočtový 
výhled obce na období 2023 – 2027.
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Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 03/03/2023 bylo schváleno.

4.  Příkazní smlouva pro poradenskou 
 a konzultační činnost
Starosta předložil zastupitelům ke schválení Pří-
kazní smlouvu od firmy Active estate s.r.o. se síd-
lem v  Hradci Králové zastoupenou jednatelkou 
společnosti Ing. Renatou Fišerovou. Podstatou 
této smlouvy je konzultační a poradenská činnost 
v oblasti územního plánování, stavebnictví, majet-
koprávních vztahů, nemovitostí a inženýrské čin-
nosti pro potřeby obce. Dále bude mít paní Fišero-
vá i plnou moc k zastupování obce při jednáních, 
kterých se bude týkat příkazní smlouva.
Návrh usnesení 04/03/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podepsání Příkazní 
smlouvy s firmy Active estate s.r.o. se sídlem v Hrad-
ci Králové zastoupenou jednatelkou společnosti Ing. 
Renatou Fišerovou na konzultační a poradenskou 
činnost ve výše vyjmenovaných oblastech a udělení 
plné moci paní Fišerové k zastupování obce při jed-
náních vycházejících z příkazní smlouvy.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 04/03/2023 bylo schváleno.

5.  Žádost Linky bezpečí
Starosta předložil zastupitelům obce žádost Lin-
ky bezpečí o příspěvek 2000 Kč na podporu jejího 
provozu. Dal hlasovat o souhlasu s  vyhověním 
žádosti.
Návrh usnesení 05/03/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje žádost o příspěvek 2000 
Kč na provoz Linky bezpečí.
Hlasování: 6 x 0 x 1
Usnesení 05/03/2023 bylo schváleno.

6.  Neidentifikovaní vlastníci pozemků 
 na katastru obce
Starosta předložil zastupitelům k  nahlédnutí se-
znam a nákres pozemků, které mají nedostateč-
ně identifikovatelné vlastníky a jsou na katastru 
obce České Petrovice. Je to již několik let, kdy se 
možní vlastníci stále nepřihlásili, proto se obec 
rozhodla o tyto pozemky zažádat. Zastupitelstvo 
souhlasí s podáním žádosti k zahájení řízení pře-
vedení těchto pozemkových parcel č. 1431, 118, 
1355/11, 489, 662 a stavebních parcel č. 75, 117 a 
86 na Úřad pro zastupování státu ve věcech majet-
kových. Úřad pro zastupování státu po nabytí po-
zemků bude následně pozemky nabízet k prodeji 
nebo převodům
Návrh usnesení 06/03/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podat za obec žádost 

k zahájení řízení převodu majetku na Úřad pro za-
stupování státu ve věcech majetkových k  převodu 
těchto pozemkových parcel č. 1431, 118, 1355/11, 
489, 662 a stavebních parcel č. 75, 117 a 86 .
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 06/03/2023 bylo schváleno.

7.  Návrh finančního výboru 
 k výběru poplatků od ubytovatelů
Slovo dostal předseda finančního výboru Michal 
Fišer a předložil zastupitelům k nahlédnutí připra-
vený dokument od Martina Hovada s přehledem 
ubytovacích kapacit a zaplacených poplatků od 
ubytovatelů obci. Finanční výbor navrhl svolání 
jednání s  ubytovateli. Zastupitelé souhlasili a na 
dalším zastupitelstvu bude představena prezenta-
ce pro poskytovatele ubytování.
Návrh usnesení 07/03/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje na návrh finančního vý-
boru svolat jednání s ubytovateli s prezentací a dis-
kusí k problematice ubytování.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 07/03/2023 bylo schváleno.

8.  Různé
Informace k parkování v obci
Na popud občasných problémů s  parkováním 
v obci se Michal Fišer chopil iniciativy a pro před-
stavu zastupitelů zpracoval malou statistiku par-
kování a obsazenosti parkovišť v okolí kruhového 
objezdu za poslední měsíc. 
Přijato usnesení 08/03/2023: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
ohledně parkování v obci. 

Informace k opravám malých památek z dotací
Starosta předal zastupitelům informace ze zase-
dání Sdružení obcí Orlicko, kde se také probíraly 
dotace na opravy malých památek. Bohužel není 
velká šance pro naši obec na získání dotace míst-
ních památek v  letošním roce. I přesto zkusíme 
poslat žádost na dotaci na opravu „kříže s  figur-
kou“ pod Kašparovou chatou k jednání o dotacích 
znovu.
Přijato usnesení 09/03/2023: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace za 
zasedání Sdružení Orlicko ohledně dotačních pro-
gramů na opravu malých památek a souhlasí s opa-
kovaným podáním žádosti na dotaci na opravu „kří-
že s figurkou“ pod Kašparovou chatou.
Návrh vodohospodářského řešení rozšíření vo-
dovodu
Dalším bodem byly informace k  vodovodu. Pra-
videlně je sledována kvalita a složení vody hygie-
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nou, ve které se nám poslední dobou začínají obje-
vovat stopy pesticidu. Do budoucna bude potřeba 
investic, jak by se dalo postupovat k  lepší kvalitě 
vody a k navýšení kapacity vodovodu. Zastupitel-
stvo se shodlo na prvním kroku – nechat udělat 
hydrogeologický posudek.
Přijato usnesení 10/03/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace k možnému řešení 
a postupu k udržení kvality vody. Pověřuje starostu 
k dalšímu jednání – nechat udělat odborníkem hyd-
rogeologický posudek. 

Smlouvy s Ministerstvem obrany

Starosta předložil zastupitelům k  projednání a 
podpisu Smlouvu o bezúplatném převodu vlast-
nictví se zákazem zcizení a zatížení mezi obcí 
České Petrovice a Ministerstvem obrany České re-
publiky. Předmětem smlouvy je převod stavby K-S 
46 a dalších technických opatřeních stavby v k.ú. 
České Petrovice do vlastnictví naší obce. Proběhla 
diskuze, zda jako obec souhlasíme s  případným 

převodem stavby do vlastnictví obce za podmínek 
uvedených ve smlouvě.
Návrh usnesení 11/03/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje smlouvu č.2377356105 o 
bezúplatném převodu vlastnictví se zákazem zcize-
ní a zatížení mezi obcí České Petrovice a Minister-
stvem obrany České republiky o převodu stavby K-S 
46 a jejich dalších technických opatřeních.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 11/03/2023 bylo schváleno.

Informace ze zasedání kontrolního výboru

Na závěr dostal slovo předseda Kontrolního vý-
boru Oldřich Žďárský a seznámil zastupitele se 
závěry z  jednání zmiňovaného výboru. Zápis byl 
předán starostovi obce.

Přijato usnesení 12/03/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace z jednání kontrolní-
ho výboru.

Luboš Lux, starosta obce

Zápis z jednání zastupitelstva obce Zápis z jednání zastupitelstva obce 
České Petrovice České Petrovice 

ze dne 30. 5. 2023ze dne 30. 5. 2023

Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Bílek Václav, Buryška Jaroslav ml.
Omluveni: ---
Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1.  Program jednání + kontrola z minula
Starosta nejprve pro kontrolu připomněl usnese-
ní z minulého zasedání, dále seznámil zastupitele 
s programem jednání. 
Program:
1. Program jednání a kontrola z minula
2. Účetní závěrka za rok 2022
3. Návrh závěrečného účtu za rok 2022
4. Smlouva s Pardubickým krajem  

na dotaci pro JSDHO
5. Smlouva s Pardubickým krajem na dotaci  

z POV
6. Smlouva s Pardubickým krajem na podporu 

obchodu v obci
7. Žádost pana Popeláře
8. Žádost manželů Páchových
9. Místní komunikace, plánované opravy
10. Žádost K energo s.r.o.
11. Informace ke značení turistických tras
12. Budova obecního úřadu (průzkum)

13. Návrhy bytu v půdním prostoru obchodu
14. Kamery obecní úřad
15. Pozemkové úpravy 21. 6. 2023
16. Různé – Návrh k dalším jednáním  

s ubytovateli
17. Drobné zednické opravy
18. Informace o historii obce

Původní program byl doplněn o tři položky v bodu 
různé – Rozpočtové opatření č. 1, Návrh na obno-
vení doporučení rušení klidu v obci během víken-
dů a Pronájem bytu v budově čp. 27.
Návrh usnesení 01/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje program zasedání.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 01/05/2023 bylo schváleno.

2. Účetní závěrka za rok 2022
Starosta předložil zastupitelům k projednání účet-
ní závěrku obce za rok 2022. Předložené podklady 
ke schválení účetní závěrky byly vypracovány dle 
směrnice obce pro schvalování účetní závěrky.
Návrh usnesení 02/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje účetní závěrku obce za 
rok 2022.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 02/05/2023 bylo schváleno.

3.  Návrh závěrečného účtu za rok 2022
Dalším bodem bylo hlasování o závěrečném účtu 
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obce za rok 2022, ke kterému nebyly vzneseny 
žádné připomínky, a zprávu hospodaření obce za 
rok 2022.
Návrh usnesení 03/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje celoroční hospodaření 
a závěrečný účet obce České Petrovice za rok 2022 
včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření 
obce České Petrovice za rok 2022 bez výhrad.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 03/05/2023 bylo schváleno.

4.  Smlouva s Pardubickým krajem 
 na dotaci pro JSDHO
Starosta předložil zastupitelům ke schválení a 
podpisu Smlouvu s  Pardubickým krajem na po-
skytnutí dotace pro Jednotku sboru dobrovolných 
hasičů obce České Petrovice na kalové čerpadlo 
v částce 15 400 Kč.
Návrh usnesení 04/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podepsání Smlouvy s Par-
dubickým krajem na poskytnutí dotace pro Jednot-
ku sboru dobrovolných hasičů obce České Petrovice 
na kalové čerpadlo v částce 15 400 Kč.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 04/05/2023 bylo schváleno.

5.  Smlouva s Pardubickým krajem 
 na dotaci z POV
Starosta předložil zastupitelům ke schválení a pod-
pisu Smlouvu s Pardubickým krajem na poskytnutí 
dotace z POV v hodnotě 155 000 Kč na zateplení 
stropu a přístavbu toalet v budově čp. 27.
Návrh usnesení 05/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podepsání Smlouvy 
s Pardubickým krajem na poskytnutí dotace z POV 
v hodnotě 155 000 Kč na zateplení stropu a přístav-
bu toalet v budově čp. 27.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 05/05/2023 bylo schváleno.

6.  Smlouva s  Pardubickým krajem na dotaci 
na podporu obchodu v obci

Starosta seznámil zastupitele s dalším bodem ke 
schválení, a to Smlouvu s Pardubickým krajem na 
poskytnutí dotace na podporu místního obchodu. 
Výše dotace je 38 740 Kč, tedy přesně polovina 
částky, kterou obec místní obchod podporuje. 
Pardubický kraj na oplátku jako v  loňském roce 
požaduje propagaci a prodej alespoň některých 
českých produktů od regionálních dodavatelů. 
V  našem obchodě můžete nakoupit medovinu a 
med z našeho regionu.
Návrh usnesení 06/05/2023: Zastupitelstvo obce 

České Petrovice schvaluje podepsat Smlouvu s Par-
dubickým krajem na poskytnutí dotace na podporu 
místního obchodu v částce 38 740 Kč.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 06/05/2023 bylo schváleno.

7.  Žádost pana Popeláře
Starosta přečetl zastupitelům žádosti pana Pope-
láře o změnu územního plánu na využití pozemku 
č. 415/3 z trvalého travnatého pozemku na byto-
vou a rekreační výstavbu.
Návrh usnesení 07/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podanou žádost pana 
Popeláře o změnu územního plánu na pozemku  
č. 415/3.
Hlasování: 0 x 6 x 1
Usnesení 07/05/2023 nebylo schváleno.

8.  Žádost manželů Páchových
Starosta zprostředkoval zastupitelům žádost 
manželů Páchových na materiál na opravu výtlu-
ků a děr vymletých vodou v obecní cestě vedoucí 
k jejich domu. Obec přislíbila nákup materiálu na 
provizorní opravy výtluků a děr k Páchovým, dále 
se obec zaměří na možnosti a způsob odstranění 
příčin ničení cesty.
Návrh usnesení 08/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje žádost manželů Pácho-
vých na nákup materiálu na opravu děr na obecní 
cestě.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 08/05/2023 bylo schváleno.

9.  Místní komunikace, plánované opravy
Dalším bodem byla diskuze o potřebných opra-
vách místních komunikací. Starosta přislíbil při-
pravit předběžný souhrn výměr a přibližných cen 
o opravách na další jednání o komunikacích.
Přijato usnesení 09/05/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace k místním komuni-
kacím.

10.  Žádost K energo s.r.o.
Starosta přečetl zastupitelům žádost firmy K ener-
go s.r.o. o souhlas se záměrem výstavby nového 
kabelového vedení Vn, nn a DTS. Dle platného 
územního plánu je plánována výstavba pěti ro-
dinných domů u krajské silnice k  Čiháku. Před-
ložený geometrický plán obsahoval 12 pozemků 
určených k výstavbě, proto jsme dne 21. 3. 2023 
zaslali podnět k  zahájení přezkumného řízení ve 
smyslu § 42 správního řádu k chybnému rozdělení 
pozemků. Vzhledem k tomu není možné souhlasit 
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s danou žádostí.
Návrh usnesení 10/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje žádost firmy K  energo o 
souhlas se záměrem výstavby nového kabelového 
vedení.
Hlasování: 0 x 7 x 0
Usnesení 10/05/2023 nebylo schváleno.

11.  Informace ke značení turistických tras
Slovo od starosty převzal p. Hovad, který infor-
moval zastupitele o dalším dění ohledně budoucího 
nového turistického značení a rozcestníků na území 
Českých Petrovic. Dále o obnovení základní turistic-
ké mapy v obci a vznik nových mapek Orlických hor 
se zvýrazněním naší obce. 
Přijato usnesení 11/05/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace o dalším dění ohled-
ně budoucího nového turistického značení, rozcest-
níků na území Českých Petrovic a nových map Or-
lických hor.

12.  Budova obecního úřadu (průzkum)
Starosta společně s  místostarostou informovali 
zastupitele o schůzce se stavařem a projektantem, 
který se přijel podívat na budovu čp. 27, udělat 
průzkum, skrze který zhodnotil stav, míru nut-
nosti prací a možnosti oprav a vypracuje přibliž-
né orientační ceny pro budoucí práce na budově 
obecního úřadu.
Přijato usnesení 12/05/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace ohledně průzkumu 
budoucích prací na čp. 27.

13.  Návrhy bytu v půdním prostoru obchodu
Již během Covidu byla navázána spolupráce naší 
obce a studentů letohradské průmyslové školy na 
tvoření projektu bytu v půdním prostoru obchodu. 
Nyní vůbec není aktuální myšlenka realizace, ale 
studenti alespoň mohou pracovat s reálným pro-
storem. Zastupitelé byli informováni o průběhu 
spolupráce a mohli vidět pár vzniklých návrhů.
Přijato usnesení 13/05/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace ohledně tvorby stu-
dentů a jejich návrhů.

14.  Kamery obecní úřad
Dalším bodem bylo projednání modernizace a 
výměna nefunkčního kamerového systému na bu-
dově obecního úřadu. Starosta přečetl zastupite-
lům návrh od IT technika na nákup nové kamery 
v hodnotě 18 000 Kč bez DPH. Záznam je využí-
ván i policií ČR. 
Návrh usnesení 14/05/2023: Zastupitelstvo obce 

České Petrovice schvaluje nákup nového kamerové-
ho systému na budově obecního úřadu.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 14/05/2023 bylo schváleno.

15.  Pozemkové úpravy
Starosta informoval zastupitele o konání Úvod-
ního jednání KoPÚ v k.ú. České Petovice ve stře-
du 21. 6. 2023 od 15 hodin v chatě u koupaliště. 
Všichni zainteresovaní majitelé pozemků dostali 
vlastní pozvánku.
Přijato usnesení 15/05/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace o konání schůzky 
k pozemkovým úpravám dne 21. 6. 2023 od 15 ho-
din v chatě u koupaliště.

16.  Různé
Návrh k dalšímu jednání s ubytovateli
K  tomuto tématu proběhla další diskuze mezi 
zastupiteli. Místostarosta poukázal na tabulku 
průměrných očekávaných plateb a plateb sku-
tečně vybraných, dále připomněl informace dané 
zákonem. Výstupem k tomuto bodu bylo pověření 
místostarosty k sepsání informačního dopisu pro 
ubytovatele.
Návrh usnesení 16/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje pověření místostarosty 
k sepsání informačního dopisu pro ubytovatele.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 16/05/2023 bylo schváleno.

Drobné zednické opravy
Starosta předal zastupitelům informace k  pláno-
vaným opravám v obci. Pan Vymetálek st. se na-
bídl, že zajistí potřebné práce na hřbitovní zdi, 
rozpadajících se schodech, autobusových če-
kárnách a drobných oprav na budově obecního 
úřadu
Přijato usnesení 17/05/2023: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
ohledně drobných zednických oprav v obci. 

Informace k historii obce
Dalším bodem bylo něco málo k historii obce. P. 
Hovad spolupracuje se zapáleným historikem To-
mášem Adlerem, který nadále pátrá po jakýchko-
liv zmínkách o naší obci. Rádi bychom připravili 
dostatek podkladů pro prezentaci a posezení s ob-
čany. Příští rok oslaví SDH České Petrovice 140 
let založení sboru, bylo by tedy dobré, připravit 
nějaké historické zajímavosti pro občany. 
Přijato usnesení 18/05/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí informace ohledně pokračující 



SOUSEDSKÉ LISTY16

spolupráce k bádání v historii naší obce.

Rozpočtové opatření č.1
Předseda finančního výboru p. Fišer předložil ke 
schválení rozpočtové opatření č. 1, které upravu-
je rozpočet o dotaci na volbu prezidenta a vrácení 
jejích přebytků. 
Návrh usnesení 19/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje rozpočtové opatření č. 1.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 19/05/2023 bylo schváleno.

Návrh na obnovení doporučení rušení klidu 
v obci během víkendů
Pan Žďárský přišel s  návrhem na připomenutí 
doporučení dodržování nepsaného pravidla klidu 
v sobotu od 19:00 hodin, v neděli a státní svátky 
po celý den. Jedná se především o travní sekačky, 
křovinořezy, motorové pily, cirkulárky a podobné. 
Místostarosta byl pověřen napsat pár řádků do 
sousedských listů na toto téma.
Návrh usnesení 20/05/2023: Zastupitelstvo obce 

České Petrovice schvaluje obnovení staronového 
doporučení o dodržování nepsaného pravidla klidu 
v sobotu od 19:00 hodin, v neděli a státní svátky po 
celý den.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 20/05/2023 bylo schváleno.

Pronájem bytu v budově čp. 27
Původně vybraný nájemce svou žádost na proná-
jem stáhl. Bylo potřeba vybrat nového nájemce. 
Vybrán byl p. Jiří Rous. Dané podmínky k proná-
jmu jsou: jeden nájem dopředu, nájem 32,- za m² 
plus rozpočítání nového vybavení, k bytu přináleží 
úklid tělocvičny, první nájemní smlouva bude uza-
vřena na jeden rok. 
Návrh usnesení 21/05/2023: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje za daných podmínek žá-
dost p. Jiřího Rouse na pronájem bytu v čp. 27.
Hlasování: 6 x 0 x 1
Usnesení 21/05/2023 bylo schváleno.

Luboš Lux, starosta obce

Ukliďme České Petrovice 2023
S podporou obce České Petrovice jsme se v sobotu 
22. dubna již potřetí připojili k úklidu v  rámci or-
ganizované akce www.uklidmecesko.cz. Cílem bylo 
uklidit hlavně podél cest, vodních toků a remízků, 
kde se zachytává nejvíce odpadu. Počasí na úklid 
bylo ideální a 15 účastníků nasbíralo cca 70 kg od-
padů všech druhů. Ve stejný den čtyři členi vyklízeli 
půdu nad obecním úřadem, aby byla připravena 
pro plánované zateplení. Všem, kteří se na obou 
úklidech podíleli, ještě jednou děkuji. Kdyby se  
každý řídil iniciativou www.nejsemprase.cz, úklid 
by nebyl potřeba. Pravděpodobně se ale několik 
čuňátek najde a za rok zase vyrazíme uklízet.

Martin Hovad, KČT 
odbor Veverka České Petrovice

Přijďte si užít jaro 2023
V neděli po úklidu Českých Petrovic jsme pořáda-
li akci s názvem Přijďte si užít jaro pod Adamovu 
horu. Bylo možné ochutnat Zelené pivo, nebo pivo 
s chutí Orlických hor, jak zní reklama pivovaru ze 
Žamberka. Stejně jako loni se opékaly špekáčky 
a popíjela výborná káva od kluků z Café Neratov. 
Kdo chtěl, mohl se projít na rozhlednu Amálka 
kolem Adamovy kaple, k  lavičce směrem na Či-
hák a dál k ruině kaple v zaniklé osadě Czerwony 
Strumien, případně až do Chaty KČT Na Čiháku. 
Otevřen byl také pěchotní srub K-S 46 V  Zátiší, 
včetně komentovaných prohlídek. Novinkou, kte-
rá měla velký úspěch u malých i velkých byla mož-
nost vyzkoušet si namalovat turistickou značku 
pod dohledem školeného značkaře z  KČT, odbor 
Žamberk.
Dopolední pěkné počasí se po obědě trochu zkazi-

lo, ale přesto přišlo cca 200 
návštěvníků. Děkujeme 
všem za účast a vytvoření 
příjemné atmosféry. Obci 
České Petrovice děkujeme 
za podporu a Marku Ne-
jedlíkovi za perfektní pre-
zentaci značkařské práce.

členi KČT, 
odbor Veverka 

České Petrovice
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Okrsková soutěž 
v Českých Petrovicích

Dne 20. 5. se v Českých Petrovicích konala okrs-
ková požární soutěž, kde se utkala družstva dob-
rovolných hasičů z Kunvaldu, Klášterce nad Orlicí 
a Českých Petrovic. Soutěže se zúčastnila nejen 
družstva dospělých, ale i družstva dětská, která se 
nám podařila zařadit do závodu poprvé. Tradičně 
se soutěžilo v požárním útoku a už po čtvrté byla 
součástí disciplína štafety dvojic, která nahradila 
běh na 100 metrů s překážkami. Akce se vydařila 
jak už dlouho ne. Počasí nám vyšlo na jedničku a 
u požárního sportu a bohatého občerstvení jsme si 
užili spoustu legrace. Moc děkujeme všem soutě-
žícím za hojnou účast.

V ČR třídí odpady už 75 % obyvatel!
Řady lidí, kteří v ČR pravidelně třídí odpad, se loni rozrostly. Už tři čtvrtiny z nás považuje cestu se 
separovaným odpadem za samozřejmost. Vyšší účast se projevila i na množství vytříděných odpadů. 
Celková výtěžnost tříděných odpadů přepočtená na obyvatele ČR se zvýšila na 78 kilogramů! Takové 
jsou výsledky systému EKO-KOM za minulý rok. 
23,7 kilogramu papíru, 21,5 kilogramu kovů, 17,2 kilogramu plastů, 15,2 kilogramu skla a 0,4 kilogra-
mu nápojových kartonů. Tolik v průměru vytřídil za loňský rok každý obyvatel ČR. Meziročně jde tak 
o více než 6kilogramový nárůst. Množství vytříděných odpadů v obcích vloni sice stagnovalo, ale o to 
více se třídily hlavně kovy a papír prostřednictvím výkupen surovin. Zhruba 7 kilogramů kovů a necelé 
2 kilogramy papíru prodal ve výkupně v průměru jeden Čech.
Rostoucí množství separovaného odpadu tradičně následovalo zvyšující se počet nádob na sběr třídě-
ného odpadu. Celkově jich máme v ČR k dispozici již přes 838 tisíc. Jak se zahušťuje sběrná síť nádob, 
vnímají lidé i kratší docházkovou vzdálenost, což je motivuje ke třídění. Podle průzkumů lidé uvádí, že 
to k nejbližším nádobám na tříděný odpad mají v průměru jen 87 metrů. V roce 1999, kdy s tříděním od-
padů Česká republika systémově začínala, jsme museli s tříděným odpadem chodit v průměru dvakrát 
tak daleko. V některých obcích také funguje tříděný sběr do pytlů, které mají lidé přímo v domácnosti. 
Kromě toho lze v ČR samozřejmě třídit odpady také prostřednictvím výkupen surovin nebo sběrných 
dvorů.
Komfort pro třídění, dostatek informací a zájem o životní prostředí vloni přivedl další 2 % obyvatel ČR 
mezi aktivní třídiče odpadů. Z dřívějších 73 % se podíl třídících obyvatel ČR zvýšil v roce 2022 na 75 %. 
Oproti roku 2021 se stalo v ČR odpadem o 1,5 % méně obalů. Množství obalových odpadů tak kleslo o 
více než 20 tisíc tun. Z celkového množství 1 312 804 tun vzniklých obalových odpadů bylo využito 81 % 

Výsledky soutěže:
Muži I. 1. SDH Klášterec nad Orlicí B
 2. SDH Klášterec nad Orlicí C
 3. SDH Kunvald 
 4. SDH Klášterec nad Orlicí A
Muži II. 1. SDH České Petrovice 
 2. SDH Kunvald
 3. SDH Klášterec nad Orlicí
Ženy I. 1. SDH Kunvald 
Ženy II.  1. SDH České Petrovice
Děti  1. SDH Klášterec nad Orlicí 
 1. SDH Kunvald + přípravka 

SDH České Petrovice
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obalů uvedených na trh v ČR. Konkrétně 71 % bylo recyklováno, dalších 10 % pak bylo využito energe-
ticky. Nejvyšší míry recyklace (91 %) se podařilo dosáhnout u papírových obalů a lepenky, u skleněných 
obalů (85 %) a u železných (85 %). Velmi dobrou zprávou je, že u plastových obalů se míra materiálové 
recyklace zvýšila z předchozích 43 % na 46 %.
Systém třídění a recyklace obalů je v ČR dlouhodobě financován firmami vyrábějícími nebo dováže-
jícími balené zboží. Na konci roku 2022 bylo do systému zapojeno 21 200 výrobců, plničů a dovozců 
baleného zboží. Tyto firmy prostřednictvím AOS EKO-KOM plní svoji zákonnou povinnost – zajistit 
pro obaly uvedené na trh v ČR zpětný odběr a využití v zákonem požadované míře. Za to platí do systé-
mu poplatek podle množství vyprodukovaných obalů. Z těchto peněz pak EKO-KOM hradí celou řadu 
nákladů souvisejících s provozem sběrné sítě nádob na třídění, dotříděním na dotřiďovacích linkách, 
recyklací nebo energetickým využitím vzniklých obalových odpadů. Největší část nákladů představují 
přímé platby městům a obcím za provoz a obsluhu sběrné sítě a zajištění předání obalových odpadů k 
využití. Ke konci roku 2022 bylo do systému EKO-KOM zapojeno 6 176 obcí a měst ČR, 99 % obyvatel 
ČR tak má možnost ve svých městech odpady třídit. 
Zatímco v předchozích letech se musel celý sektor vypořádat s dopady koronavirové epidemie, loňský 
rok byl náročný především díky hospodářské a energetické krizi. Celý sektor se musel vypořádat s vý-
kyvy v poptávce po druhotných surovinách, zpracovatelé pak řešili vysoké ceny energií, obce a odpado-
vé společnosti pak ceny paliv. Reálně tak hrozilo, že se systém třídění a zpracování obalových odpadů 
omezí. Aby k tomuto scénáři nedošlo, přikročila AOS EKO-KOM k finančním intervencím. S ohledem 
na výrazné zdražení energie potřebné pro úpravu odpadu a jeho recyklaci se od 1. 7. 2022 postupně 
navyšovaly platby dotřiďovacím linkám odpadů. 
Hlavním cílem bylo zachovat stabilní tok vytříděných odpadů z obcí na třídicí linky, až po konečné zpra-
cování u recyklátorů tak aby se třídění nemuselo omezit. Dosažené výsledky v recyklaci a využití obalů 
v minulém roce dokazují, že i přes energetickou krizi se fungování systému podařilo udržet.
Stávající systém nakládání s tříděným odpadem je dlouhodobě rozvíjen a nyní je dostatečně robustní 
a nastavený přívětivě pro spotřebitele. Je schopen ustát nejen energetickou krizi, ale i splnit nové po-
žadavky a cíle vyplývající z  připravovaného evropského nařízení o obalech a dalších norem. Stabilní 
systém třídění odpadů a rostoucí zapojení domácností do něj má totiž rozhodující význam nejen pro 
splnění celorepublikových odpadových cílů, ale i pro životní prostředí. 
Kontakt: Lucie Müllerová, tisková mluvčí EKO-KOM, a.s., mullerova@ekokom.cz, tel.: 602 186 205, 
www.ekokom.cz, www.jaktridit.cz 
O společnosti EKO-KOM: autorizovaná obalová společnost EKO-KOM zajišťuje provoz systému třídě-
ní a recyklace obalových odpadů na základě autorizace vydané MŽP dle zákona o obalech 477/2001Sb. 
Neziskový systém EKO-KOM funguje na principu aktivní spolupráce průmyslových podniků, měst a obcí, 
úpravců odpadů a jejich finálních zpracovatelů.

MAS ORLICKO, z.s. – neziskovka ze Žamberka, která pomáhá
získat dotaci až 240  000 Kč na zateplení fasády, 
střechy, stropu, nebo na výměnu oken či solárního 
systému.
Aby byla tato dotační pomoc pro občany skutečně 
dosažitelná, je občanům v  území dostupná také 
BEZPLATNÁ pomoc s vyřízením veškeré admini-
strativy, která se dotace týká. Tu zajišťuje kancelář 
místní akční skupiny MAS ORLICKO, z.s. (nezis-
ková organizace). 
Vyřizování dotace probíhá na základě registrace, 
kterou je možné provést na  internetových strán-
kách www.mas.orlicko.cz, nebo na telefonním 
čísle: 733 133 645.
Na základě registrace následně zájemce kontak-

Které aktivity přinesla v letošním roce a jak po-
máhá občanům, obcím i podnikatelům.
Program na zateplení rodinných domů seni-
orů a osob s nízkými příjmy využívají i občané 
z Klášterce nad Orlicí
Na přelomu letošního roku vyhlásilo Ministerstvo 

životního prostředí ČR pro-
gram, určený na zateplení 
rodinných domů. Senioři, 
osoby s  přiznaným invalid-
ním důchodem 3. stupně a 
domácnosti, které jsou pří-
jemci příspěvku na bydlení, 
tak mohli (a stále mohou) 
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tuje pracovnice MAS ORLICKO, z.s., která vše 
vysvětlí, pomůže s vyřízením veškerých adminis-
trativních a úředních formalit a podá i samotnou 
žádost o dotaci. Na vlastníkovi rodin-
ného domu zůstává oslovení firmy a 
realizace opatření. Po zrealizování 
úprav na domě přichází pracovník 
na závěrečnou kontrolu opatření, po-
tvrdí závěrečnou zprávu a zajistí po-
dání vyúčtování. Velkou výhodou je 
skutečnost, že prostředky na realizaci 
obdrží žadatelé na svůj účet předem. 

A jak hodnotí konkrétní zkušenosti s  tímto  
programem ředitelka MAS ORLICKO, z.s., 
Ing. Ivana Vanická?
„Samotné spuštění programu bylo velmi hektické, 
protože se zvedla velká vlna zájmu. Od začátku 
roku jsme na MAS měli více než 470 přihlášených 
zájemců, zhruba polovina z  nich pak splnila pod-
mínky programu. Ke konci dubna již byly do území 
MAS ORLICKO schváleny dotace a vyplaceny zá-
lohy v objemu bezmála 24 000 000 korun, a to 209 
žadatelům, a ty částky se stále zvyšují. Vzhledem 
k velkému zájmu byly prostředky v tomto programu 
navýšeny a program bude realizován až do příštího 
roku. Nově je možné si zažádat také o dotaci na ter-
mický, nebo fotovoltaický systém na ohřev vody.
Za sebe musím říct, že i když je program velmi 
zjednodušený, pro některé starší spoluobčany je to 
opravdu náročné a tam, kde je to potřeba, zajíždíme 
i na místo přímo za žadatelem. Také chci velmi po-
děkovat všem starostům a starostkám za spolupráci 
– především při ověřování údajů na Czech-pointu. 
Pokud tedy někdo tuto příležitost ještě nevyužil – 
určitě se toho nemusí bát. Bezplatnou a účinnou 
pomoc má na dosah ruky.“

V obci Klášterec nad Orlicí byly z tohoto progra-
mu prozatím podpořeny 4 žádosti. 

K  podpoře spolkového a společenského života 
v obci
K podpoře spolkového a společenského života po-
řídilo MAS ORLICKO, z.s. za podpory Pardubic-
kého kraje v roce 2022 nafukovací atrakce a další 
příslušenství, které si mohou obce, spolky, ale i 
občané vypůjčit.
A co je v  naší nabídce? Dva menší nafukovací 
skákací hrady, jeden menší stan a sedací vaky a 
taburety. 

Uvedené vybavení si můžete zapůjčit a provozovat 

buď vlastními silami, nebo si k němu objednat za-
jištění dopravy na místo a provoz.
Rezervace probíhá prostřednictvím webových 

stránek www.mas.orlicko.cz.
Dotační prostředky směřují k  pod-
poře obcí, spolků i podnikatelů 
Kromě pomoci s  projekty přímo ob-
čanům zajišťuje MAS ORLICKO, z.s. 
pomoc především pro obce, základ-
ní a mateřské školy, sociální služby, 
či podnikatele v  oblasti zeměděl-
ství. V  letošním roce bude otevřen 
také program na podporu malého 

a středního podnikání.
Zajímá vás, co všechno už činnost MAS ORLIC-
KO, z.s. do vaší obce přinesla? Navštivte náš web 
www.MasProOrlicko.cz a klikněte na svou obec.
Jste podnikatel, nebo neziskovka a potřebujete 
získat finanční podporu? Navštivte náš web pro 
žadatele – www.mas.orlicko.cz a dejte nám o svém 
projektu vědět (v sekci „Sběr projektových zámě-
rů“). 
Děkujeme všem partnerům za spolupráci v území 
a přejeme vám krásné léto! Jsme tu pro vás!

Kateřina Pešková, DiS., MAS ORLICKO, z.s.
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Rock-sport party: 
opět na konci července
Všechny příznivce dobré muziky, a nejen muziky, 
zveme na Rock-sport party. Po loňské přestávce se 
bude konat tradičně v poslední červencovou sobo-
tu, tedy 29. 7., a opět bude po celý den. 
Hned po ránu bude zahájen fotbalový turnaj. 
Tedy spíš minifotbalový, protože stejně jako loni 
se bude hrát na zkráceném hřišti s  méně počet-
nými družstvy. Nebudou se ale hrát dva zápasy 
souběžně, což bude pro diváky mnohem lepší a 
přehlednější. Každý z diváků a hráčů si může zku-
sit svůj střelecký um ve vložené soutěži „O krále 
střelců“. Odpoledne bude připraven program 
pro děti v podobě dílniček a sportovních soutě-
ží, který minule velmi zaujal. Chybět nebude u dětí 
velmi oblíbená klouzačka na pěně. A večer mezi 
kapelami – barmanská show!
Zhruba od 17 hodin začneme hrát. Letošní sestava 
kapel je velmi silná. Zahájení připadne kapele The 
Last Revolution, která má v  repertoaru písničky 
svého vzoru Green day, ale i řadu vlastních melo-
dických pop-punkových skladeb. Další kapelou 
bude Jednota Kolín, která u nás velmi příjemně 
překvapila svoji chytlavou energickou muzikou 
před třemi roky. Z  Ostravy přijede zahrát revival 
skupiny Nightwish, světově nejúspěšnější rockové 
kapely co do počtu prodaných CD v minulém dese-
tiletí. Další kapelou budou turnovští DeBill Heads, 
známí především skvělou zábavou na svých kon-
certech. Vrcholem minifestu pak bude legendární 
pražská Hudba Praha Band. K  tomuto jménu 
není třeba cokoliv dodávat, stačí se podívat třeba 

na počet zhlédnutí na Youtube. Snad jen to, že loni 
zemřelý bývalý člen Michal Ambrož v  této kapele 
nehrál už od roku 2016. 
Věříme, že po loňské vynucené pauze a předloňské 
rekordní návštěvě bude ta letošní víc než vydařená. 
Jména pozvaných skupin jsou zárukou kvalitní mu-
ziky, kterou v Klášterci a okolí neslyšíme živě každý 
den. Takže v sobotu 29. července na shledanou… 

Mladí hasiči a konec sezóny 2022-2023
ší. Do okamžiku úrazu na bariéře, kdy nám závod-
níka odvezli, a zde začala obrovská improvizace. 
Prohazovaly se pozice, běhaly se úseky, které jsme 
si vysvětlili minutu před závodem, takže celkově 
14. místo z 31 je víc než úspěch. 
Okresní kolo poté čekalo smíšené družstvo do-
rostu. To si v disciplínách jednotlivců a štafety šlo 
pro první příčku s  jasně nejlepšími časy. Bohu-
žel se ale nepodařil požární útok. V  tom je jejich  
soupeři porazili, a jelikož při celkovém součtu po-
řadí rozhoduje právě tato disciplína, nedalo se nic 
dělat a ze 3 možných příček si naši vystoupali na 
tu stříbrnou.
Po celé jaro ale nelenili. Naprostá většina starších 

Oproti předchozím rokům nemám tuto sezónu 
dlouhý výčet závodů. Z  různých důvodů jsme 
jako družstva zúčastnili pouze hlavního závodu – 
okresního kola v Mladkově. 
Velké naděje jsme zhruba ještě čtrnáct dní před 
závody měli v družstvech mladších i starších žáků. 
Několik dní před závody si děti v mladších žácích 
rozmyslely, že nepojedou a už začalo „lepení“ 
týmu a dokonce jsme si museli půjčit na celé zá-
vody holčinu z Těchonína. Přes všechny tyto kom-
plikace se dětem podařilo v dvou velmi náročných 
dnech vybojovat 27.místo z 35. 
Družstvo starších je oproti tomu stálé, věkově vy-
rovnané a naděje na dobrý výsledek byly ještě vět-
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žáků a dorostenců se průběžně účastnila závodů 
na 60 nebo 100m. Objížděli různé závody, sbíra-
li cenné zkušenosti. Zde je startovní pole široké, 
konkurence vysoká, závodí se již od podzimu, kdy 
my jsme ještě připraveni nebyli. Z 9 závodů jsme 
se zúčastnili třech a nejlepší výsledek dosáhla 
Adéla Břízová – 29. místo z 92, kdy jí k této příčce 
stačili opravdu jen 3 závody.
Dalším velkým úspěchem jsou dva závody Ond-
řeje Štefka. S jeho šikovností jsme se rozhodli ho 
postavit na start 60m v kategorii přípravky. Hned 

v prvním závodě byl čtvrtý a v druhém závodě třetí 
ze 12 závodníků. 
Nyní nás čeká letní pauza a poté se na podzim bu-
deme učit nové provedení závodů, jelikož se nám 
změnila pravidla. Pokud by toto všechno někoho 
z  vás zajímalo a chtěli byste nám chodit s  dětmi 
pomoct, jak trénovat, nebo jen jezdit na závody, 
budeme za každou pomocnou ruku rádi. Nemu-
síte mít ani žádné hasičské zkušenosti. S  tím si 
poradíme spíš než s  tím, když jsme na trénování  
4 družstev 2 vedoucí. 

Pěkné léto přeje za mladé hasiče Petra Luxová

Ohlédnutí
Nedá mi to, abych se nevrátila k  velikonočním 
svátkům. Vlastně k  velikonoční zábavě, která se 
konala na Velký pátek.
Já vím, že pro většinu lidí je Velký pátek jen jeden 
z  mnoha státních svátku. Ale pro křesťany je to 
den smutku a půstu. 
Mnozí dezinformátoři nás neustále straší muslim-
skou Evropou. Neměli bychom se tedy my snažit 
si naše křesťanské hodnoty a základy udržet? A to 
se týká jak Velkého pátku, tak celých Velikonoc. 

Dokud nebyl Velký pátek svátkem, tak nikoho ne-
napadlo v  ten den dělat zábavu. Bývala třeba na 
velikonoční neděli.
Vím, že se  v  Klášterci pořádá hodně akcí a není 
jednoduché najít vhodný termín. Mohli bychom se 
o to ale pokusit. Velký pátek je jediný den v křes-
ťanském kalendáři, kdy se to opravdu nehodí.
Nechci moralizovat, obdivuji každého, kdo pořá-
dá jakoukoliv akci, vím, co to je starostí a práce.
Vyjadřuji jen své soukromé pocity.
Přeji všem krásné a klidné léto. Užijte si zaslouže-
nou dovolenou.
 Marie Tomanová

Základní škola
V dubnu a květnu škola uspořádala tři exkurze, 
které byly spolufinancovány dotací v rámci pro-
gramu Vzdělávání, výchova a osvěta v oblasti 
životního prostředí v Pardubickém kraji pro rok 
2023. Žáci sedmého ročníku navštívili ZOO Brno, 
žáci osmého ročníku doplňovali své vědomosti z 
fyziky ve VIDA science centru v Brně a žáci 1.-3. 
ročníku absolvovali interaktivní výukový program 
v Pradědově dětském muzeu v Bludově 
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Exkurze Hasičské zbrojnice v Žamberku dne 15.5. 

Moc děkujeme Živě a.s, panu Žďárskému, panu 
Dolečkovi a dalším za nové zábradlí do školní per-
goly.

Za Masarykovu ZŠ Klášterec nad Orlicí 
R. Horňák a žáci školy
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Sedm jarních úterků jsme se staršími dětmi jezdili 
plavat do plavecké školy Chobotnice do bazénu 
v Ústí nad Orlicí. Seznamovali jsme se s mělkou 
vodou i s hloubkou, hráli si, cvičili, učili se plavat 
i skákat do vody. 
Koncem dubna jsme byli pozváni na koncert ZUŠ 
Žamberk do Divišova divadla, při kterém nás 
napínavý příběh seznámil s  různými hudebními 
nástroji, ale i dalšími obory, které děti ve škole 
mohou navštěvovat. 
Na oslavu Dne matek jsme do školky pozvali ma-
minky, se kterými jsme strávili hezké odpoledne 
plné básniček, písniček, tanečků a společného 
tvoření. 
Poslední květnové pondělí jsme se zaposlouchali 
do Afrického příběhu a seznámili se také s několi-
ka hudebními nástroji.
V průběhu jara naši školkovou zahradu obohatily 
dva vyvýšené záhony. Vznikly díky sponzorské-
mu daru Pavla Kábrta - DřevoDěl s.r.o. a Tomáše 
Bartoše – BB Com s.r.o. a za výborné spolupráce 

několika tatínků, kterým mnohokrát děkujeme za 
pomoc. Už je máme plně osazené, zaléváme, po-
zorujeme přírůstky a něco už i ochutnáváme.
Na celodenní školkový výlet jsme se vypravili do 
Záchranné stanice a ekocentra Pasíčka, kde nás 
čekala prohlídka zvířátek, o kterých jsme se do-
zvěděli spoustu zajímavostí. Naučná stezka nás 
zavedla na hezkou procházku kolem tamních 
rybníků plných kvákajících žab a na velké hřiště, 
na kterém jsme si zahráli na archeology a v písku 
hledali kostru dinosaura.
Na mezinárodní den dětí nás školáci přizvali na 
svou Večerníčkovu stezku, kde nás čekalo zdolání 
úkolové trasy plné pohádkových postav. Děkuje-
me, že jsme se mohli zúčastnit a užít si spolu se 
školáky hezké dopoledne.
V průběhu června se jednou za týden vydáváme na 
pěší výlety. Sbalíme si batůžky a na celé dopoledne 
vyrážíme poznávat Klášterec a jeho blízké okolí. 
Poslední větší akcí, kterou plánujeme, bude lou-
čení s  předškoláky. Půjde o zábavný program na 

Zprávičky ze školky
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školkové zahradě, při kterém budou předškoláci 
pasováni na školáky a pak už nás zavolají prázdni-
ny. My se na ně moc těšíme a přejeme vám, abyste 

měli krásné léto, které si užijete stejně tak dobře, 
jako když jste byli malí, tak jako jsme teď my.

                 Kolektiv MŠ


